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Skolebestyrelsesmøde   
 

Mødedato 

03.04.2025 

Mødested/lokale 

SIM -  

Mødet påbegyndt kl. 

17.00 

Mødet afsluttet senest kl. 

19.00 

Deltagere  

Skolebestyrelsen                   Fraværende: Helene, Maria 

  

 

Emne – (ansvarlig) Referat  

1. Godkendelse af dagsorden  

 

Godkendt 

2. Valg af ordstyrer 

 

Birgitte 

3. Elevrådet netop nu 

(10 min.) 

 

Elevrådet er ved at planlægge en morgenfest. Budskabet er, 

at man godt kan holde en fest uden alkohol. Festen skal hol-

des på udtræksdagen.  

Eleverne har besluttet, at de vil have bind og tamponer på to-

ilettet. De er ved at finde ud af, hvordan det skal opbevares. 

Måske skal det være en automat på væggen; det er ved at 

blive undersøgt.  

Formand og næstformand holdt oplæg for kommende 7.år-

gang og deres forældre – det får de stor ros for.  

 

4. Tilbagemelding fra for-

mandsmøde i SIM-netværket 

(10 min.) 

 

Orientering og dialog. 

 

Birgitte 

 

Mødet blev afholdt på SIM. Der var en runde, hvor alle for-

mænd fortalte om, hvad der optager bestyrelsen på deres 

skoler netop nu.  

 

Vi drøftede karaktergivning. Der var enighed på alle skoler 

om, at der ikke skal gives karakterer i 6.klasse, og at der ikke 

skal gives systematiske karakterer i 7.klasse. Det må dog 

gerne bruges som motivation.  

 

Herudover drøftede vi, om det lader sig gøre at have fælles 

aftaler om, hvordan vi bruger aula og MinUddannelse. Det 

gøres forskelligt fra skole til skole – og fra lærer til lærer – så 

det kan være udfordrende at være forælder i.  

For nu er det besluttet, at det drøftes internt på den enkelte 

skole, men at det også kommer på dagsordenen i SIM-net-

værket for lederne på skolerne.  

 

Det er nogle gode møder, som vi gerne vil fortsætte med at 

prioritere.  

5. Tilbagemelding fra dialog-

møde mellem 

Birgitte var til dialogmøde i starten af marts. Denne gang var 

det også bestyrelsesformændene fra dagtilbuddene, og derfor 

deltog næstformændene ikke.  
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Skolebestyrelsesformænd, 

politisk udvalg og forvalt-

ning. 

(5 min.) 

 

Orientering og dialog. 

 

Birgitte 

 

Overgangen fra børnehave til skole var på dagsordenen og 

derfor ikke relevant for SIM. Hun deltog derfor kun i den 

sidste del af mødet.  

 

Der var to politikere til skoledelen af mødet, da dagtilbud og 

skoler delte sig op. Der var ikke en politiker ved Birgittes 

bord. 

Buskørsel fyldte en del på mødet.  

 

Det opleves fortsat, at der ikke er meget dialog på møderne. 

Det er ærgerligt.  

6. Økonomi, foreløbigt regn-

skab 2024 og forventet bud-

get 2025. 

(15 min.) 

 

Orientering, spørgsmål.  

 

Troels 

 

Vi er kommet ud af 2024 med et overskud på godt 

200.000kr. Det er ikke overraskende.  

Vi afventer politisk behandling, hvor det bliver besluttet, om 

vi får lov til at overføre overskuddet.  

 

Budgettet for 2025 er foreløbigt. Den endelige tildeling ken-

der vi først 5/9-2025.  

Det forventes, at vi også går ud af 2025 med skindet på næ-

sen.  

 

Vi efterlyser overblik over segregeringsprocenten på skoleni-

veau i Hedensted Kommune. 

7. Tema ”ny aftale om folke-

skolen”. 

 

- Skoledagens længde. 

- Vejledende timetal. 

- Skemastruktur. 

(40 min.) 

 

Orientering, drøftelse 

 

Line og Troels 

 

I næste uge er der samarbejdsmøde mellem lærere og le-

delse. Her skal vi drøfte skoledagens længde og de mulighe-

der, der er for vores skole.  

Med den struktur, vi har nu, har vi ikke positioner nok i ske-

maet til at få plads til alle lektioner, når kvalitetsprogrammet 

er fuldt indfaset.  

Vi skal have truffet en beslutning om, om vi vil forsøge at 

fortsætte med den dagsstruktur, vi kender nu, eller om vi skal 

bevæge os mod det, som skal indfases i løbet af de kom-

mende år.  

Vi er fortsat bundet af bus-strukturen.  

 

Vi har udarbejdet nye forslag til en skemastrukturer, som 

præsenteres på samarbejdsmødet. Der er på nogle af årgan-

gene ledige positioner på skemaet.  

Der er i den ene model lavet 45-minutters lektioner.  

I den anden model bibeholder vi den nuværende dagsstruk-

tur. Her sammenlægges naturfag efter ønske fra faglærerne.  

 

Elevrådet: Små, korte pauser er ligegyldige. Tre lektioner i 

træk er for lang tid, og det vil alligevel give småpauser.  

Stor opbakning til at sammenlægge naturfagene; det giver 

meget bedre mening end nu.  

 

Kommentarer fra bestyrelsen:  

Det fungerer godt at have tidligt fri om fredagen.  

 

Bestyrelsen bakker op om, at vi bevarer den nuværende 

struktur, hvis det er det, skolen ønsker.  
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8. Genbesøge IT politik (telefo-

ner og computere)? 

(10 min.) 

 

Drøftelse 

 

Jakob og Troels 

 

 

Punktet er sat på dagsordenen, fordi der i nogle klasser tidli-

gere har været store udfordringer med mobiltelefoner. Der 

var elever, som sagde, at de ikke havde mobiler med (men 

det havde de), så det gav en dårlig opstart på lektionerne.  

Læreren rakte ud til forældrene, og det løste en stor del af 

problematikken.  

Ligeledes er der i nogle klasser opslåede computere, så det er 

vanskeligt at få elevernes opmærksomhed i starten af lektio-

nerne.  

 

Måske bliver vi overhalet af trivselskommisionens anbefalin-

ger i forhold til at mobiltelefoner i skoletiden. Der kan 

komme nye regler fra kommende skoleår.  

Der står ikke noget om computere i vores mobilpolitik. Skal 

vi overveje at have det med, når vi skal revidere næste gang? 

 

Lærerne skal også drøfte mobilpolitikken på et kommende 

personalemøde.   

9. Sammenlægning af 7. Klas-

ser - tilbagemeldinger? 

(10 min.) 

 

Information 

 

Jakob og Troels (Maria) 

 

Der er positive tilbagemeldinger fra sammenlægningen. Der 

er flere i klasserne, men det virker som om, der er faldet 

mere ro på.  

Der er tre lærere på de to klasser i alle dansk-, matematik- og 

fysiktimer. Det fungerer rigtig godt.  

Der bliver arbejdet med nogle ting på årgangen. Det, der er, 

ville vi have skullet arbejde med også, hvis der var tre klas-

ser.  

Der afholdes fælles forældremøde.  

10.  Er der frafald af elever i lø-

bet af skoleåret og i forbin-

delse med 8./9. klasse efter-

skole? 

(10 min.) 

 

Information 

 

Line og Troels 

 

Vi har i dette skoleår – efter sommerferien – sagt pænt farvel 

til 7 elever: 3 pga flytning, 1 hjemrejst og 3, som har andre 

gode årsager til at vælge noget andet.  

Samtidig har vi budt velkommen til 1 elev og er netop i gang 

med at indskrive 2 elever mere.  

 

I overgangen til kommende skoleår har vi to elever, som skal 

på efterskole.  

11. Eventuelt 

 

Forslag til kommende møder:  

• evaluering af forældreaften efter fremlæggelse af pro-

jektopgaver.  

• Energidrikke og sodavand. Er det et issue?  

 

Forældredeltagelse i undervisningen – husk nu, at det er af-

talt, at bestyrelsesmedlemmerne er velkomne i undervisnin-

gen. Aftales med Troels.  
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Der har været en del cykel- og løbehjulstyverier i området 

(ikke på skolen).  

 
 

 


